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Bestyrelsesmøde 
 Onsdag den 22. februar 2023 kl. 17.00 

Almenbo - Hold-an Vej 16 

Til stede:  

Formand Per Kloster Andersen (dirigent) Afdeling Munkegård 

Næstformand Marie-Louise Scharling Afdeling Kirstinelund 

Erik Frikke   Boligselskabet AKB Lyngby  

Vibeke Ahlmann  Afdeling Kronprinsessegade 

Irene Denman   Afdeling Bispebjerg Bakke 

Preben Mosolff  Boligselskabet AKB Lyngby 

Ingelise Buczio  Afdeling Ravnsletlund 

Bent Nielsen   Afdeling Kornvænget 

Bodil Madsen   Afdeling Carlshøj B  

Bjarne Frølund  Særligt udpeget 

Steen Jørgensen  Medarbejderrepræsentant 

Daniel Dilling   Almenbo, Administrationen 

Claus Sieben Hansen  Almenbo, Administrationen 

Anne Kirstine Olesen  Almenbo, Administrationen (referent) 

 

Afbud 

Frederik Gylstorff  Afdeling Lundebjerg 

Heidi Kjærbye   Afdeling Egebjerghaven 

  

 

 

 



 

 
    

 

                                                                                                                           

                                                                                                                                                                

                                                                                                                                                                      

Dagsorden: 

 
1. Godkendelse af dagsordenen 
2. Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 7. december 

2022 og bemærkninger til referatet fra forretningsudvalgsmødet 
den 18. januar 2023 – bilag x 2 

3. Optagne lån – bilag x 6 
4. Bestyrelsesrapportering - bilag 
5. Debat/orientering 

 Børneinstitutionen i Kirstinelund – status 

 Brandgennemgang- status 

 Carlshøj Blok 11 – status 

 GDPR – status 

 Granskning 

 Almenbos rengøringsteam – prisoverslag - bilag 
6. Til behandling 

 Forretningsgang for drift & vedligehold, langtidsplaner og 
budgetmøder - bilag 

7. Orientering om virksomhedens drift siden sidste møde 
a. Igangværende og kommende  

renoveringsprojekter / byggesager - bilag 
b. Meddelelser 
c. Status på Almenbos økonomi   

8. Eventuelt 
 
 
Ad 1  Godkendelse af dagsordenen 

Dagsorden godkendt.  
 

Ad 2  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 7. december 2022 og  

bemærkninger til referatet fra forretningsudvalgsmødet den 18. januar 2023 

 

Referat godkendt  

 

                       Ingen bemærkninger til forretningsudvalgsmødereferatet. 

                        

                                                                                                                                          

Ad 3               Optagne lån  
                       En konsekvensberegning for i alt tre lånekonverteringer i henholdsvis afdeling  
                       Bispebjerg Bakke og Lundebjerg er medsendt som bilag til Almenbos bestyrelse.  
                       Der er dog ikke tale om helt så store besparelser som det ellers fremgår af  



 

 
    

                        udsendte beregninger. Samlet set er der dog pæne besparelser at hente på  
                        konverteringerne.  
                          
                        Optagelsen af lån til de køkkenpuljer, der er opstartet inden for de  
                        seneste år, er igangsat. Særligt køkkenarbejder i de afdelinger, der ligger  
                        i Københavns Kommune skal hurtigst muligt afsluttes, idet Kommunens 
                        godkendelse er udløbet og således kræver en fornyelse.  
 
                        De gamle sager lukkes ned, så nye kan åbnes; gerne med en kortere løbetid på  
                        15 år. Administrationen udarbejder et forslag til den fremadrettede proces. 
                        Samtidig planlægges henlæggelser til køkkenforbedringer i langtidsplanen  
                        påbegyndt, idet afdelingens andel til vedligehold af køkkener udgør 20%.  
                        Sidstnævnte medtages i kommende budgetter.  
                        Fremadrettet skal der som udgangspunkt optages lån til køkken hvert  
                        andet år. Dog afhænger det af antallet af udførte forbedringer, idet det er for  
                        dyrt at optage lån, hvis der kun er tale om meget lille antal nye køkkener. 
                  
 
Ad 4               Bestyrelsesrapportering  
                       Administrationen har udarbejdet en bestyrelsesrapportering med ønsket om at  
                       højne informationsniveaet ved hjælp af bagudrettet, statistisk afrapportering på  
                       forskellige relevante områder. Der skal i afrapporteringen tages højde for at  
                       2022-regnskaberne endnu ikke er afsluttet.  
                       Rapportens indhold blev drøftet, herunder blandt andet konto 115. Generelt er  
                       forbruget på konto 115 højt, omend kontoen primært anvendes til  
                       nødvendige uforudsete udgifter. I Almenbo og AKB er der en tendens til at  
                       udgiftsføre arbejder her, som man, om nødvendigt, kan planlægge på konto 116,  
                       så man ikke får en direkte driftspåvirkning i afdelingerne. 
 
 
Ad 5 Debat/orientering 

 
Børneinstitutionen Kirstinelund 
Lukket punkt 

                        
                       Brandgennemgang – status 
                       Dansk Brand- og Sikringsteknisk Institut har foretaget en brandgennemgang af  
                       Almenbos afdelinger. Rapporter er efterfølgende modtaget. Administrationen  
                       er ikke helt tilfreds med rapportindholdet, idet brandsektionerne i tagrummene  
                       blandt andet ikke er blevet undersøgt. Når tagrummene er undersøgt og  
                       rapporterne justeret af instituttet, bliver de videreformidlet til Almenbos  
                       bestyrelse samt afdelingsbestyrelserne. Også beboerne vil blive informeret i  
                       forhold til regler om frie flugtveje med henblik fjernelse af eventuelle  
                       privatgenstande fra fællesområder. Almenbo er afsender  
                       på sidstnævnte skrivelse og afdelingsbestyrelserne ønsker teksten tilsendt inden 
                       den omdeles til beboerne.   
                       Når rapporterne er afsluttede, ønsker Almenbos bestyrelse en drøftelse af  
                       hvordan det sikres, at reglerne for brandsikkerhed fremadrettet håndhæves i  
                       afdelingerne. Administrationen skal i den forbindelse  
                       undersøge øvrige boligadministrationers fremgangsmåde. Måske Lejerbos  



 

 
    

                       model kan være til inspiration. 
 
                       Carlshøj Blok 11 – status 
                       Arbejdet med monteringen af vindspærreplader under facadens skærmtegl er så  
                       godt som afsluttet.   
                       I forbindelse med den indvendige syns- og skønssag, er en erklæring blevet  
                       udarbejdet. Heri estimeres en nødvendig udbedring af dampspærren i  
                       samtlige lejligheder til en udgift på 6 -7 mio. kr. Rådgiver og entreprenør  
                       er blevet tildelt ansvaret om end fordelingsprocenten mangler.   
                       Forsikringssummen er dog allerede brugt på det udvendige arbejde, så der findes  
                       ikke flere midler i denne pulje. Et forlig med entreprenør efterstræbes.   
                       Der afventes syns- og skønsrapport.  
                       Carlshøjs afdelingsbestyrelse er ikke orienteret om sagen sådan som det ellers  
                       benævnes i referatet fra seneste forretningsudvalgsmøde. Administrationen  
                       følger op på dette.    
 
                       GDPR – status 
                       Projektet er i fuld gang og tager lige nu meget af Almenbos informations- og  
                       sekretariatsmedarbejders arbejdstid. Bestyrelsen ønsker mere info om processen 
                       og om emnet. Dette kommer når vi er længere processen.  
 
                       Granskning  
                       De rapporter, der er udarbejdet i forbindelse med det storstilede  
                       granskningsprojekt, er af varierende kvalitet og meget lidt fyldestgørende. Af  
                       samme årsag har BL valgt at sætte granskningsprojektet en smule på pause, mens  
                       det undersøges hvordan man skal forholde sig til nævnte rapporter. En udmelding 
                       fra BL kommer senere. 
                       Almenbo har indtil videre afgivet en skriftlig tilbagemelding på hver enkelt  
                       rapport via en elektronisk granskningsportal, hvori vi påpeger på hvilke områder  
                       vi ikke er enige med rapportresultaterne. Rapporterne vil blive medtaget på  
                       kommende markvandringer uden at de dog skal diktere ppv-planernes  
                       opbygning. Rapporterne udsendes til Almenbos bestyrelse når  
                       administrationen via granskningsportalen har indsendt kommentarer til samtlige.  
 
 
                       Almenbos rengøringsteam - prisoverslag 
                       Et par eksterne rengøringstilbud er blevet hevet hjem for de store afdelinger  
                       Kirstinelund og Lundebjerg for at kunne spejle nutidige priser med Almenbos  
                       eksisterende rengøringsudgifter. Det viser sig, at der fortsat er besparelser at  
                       hente ved at gøre brug af eget team. Almenbos bestyrelse ønsker, at også  
                       administrationens arbejdstimer i forhold til rengøringsteamet indregnes i  
                       opgørelsen. 
                       I Carlshøj B har afdelingen hidtil gjort brug af eksternt rengøringsfirma, men  
                       afdelingsbestyrelsen ønsker fremadrettet at benytte Almenbos rengøringsteam i  
                       stedet. Aftalen træder i kraft pr. 1. maj 2023. Merarbejdet betyder, at  
                       rengøringsteamet er bedre dækket ind med opgaver; - særligt i sommerperioden.  
                       Det kan være nødvendigt med ekstra assistance i vintermånederne. 
                       Det blev på mødet konstateret at der var fejl i det udsendte prisoverslag.  
                       Dokumentet er revideret og udsendt til bestyrelsen sammen med referatet. 
      



 

 
    

 

Ad 6               Til behandling 
 
                        Forretningsgang for drift & vedligehold, langtidsplaner og budgetmøder 
                        Administrationen opfordrer til ny fremgangsmåde i forbindelse med de årlige  
                        markvandringer og efterfølgende budgetmøder i Almenbos afdelinger og har i  
                        den forbindelse udarbejdet en forretningsgang til bestyrelsens godkendelse.  
                        Budgetmøderne er ressourcekrævende og opleves ofte lidt overflødige, idet de 
                        primært omhandler langtidsplanen. I stedet vil det være mere oplagt, hvis  
                        forårets markvandringer danner grundlag for nævnte langtidsplan. På  
                        markvandringen gennemgås, i samarbejde med afdelingsbestyrelsen, hvilke  
                        ønsker der er til kommende arbejder i afdelingen. Ønskerne kan i forlængelse af  
                        vandringen indtastes i budgettet, således at bestyrelsen umiddelbart herefter får  
                        et overblik over hvilke konsekvenser ønskerne får for huslejen og for  
                        langtidsplanen. At konsekvenserne beregnes med det samme gør  
                        markvandringen mere konstruktiv og realistisk. Samtidig har bestyrelsen 
                        allerede her mulighed for at justere på resultatet i stedet for at skulle vente med  
                        dette til et efterfølgende budgetmøde. Referatet med den reelle konsekvens  
                        (eksakte pris) udsendes efter mødet.  
                        På baggrund af markvandringen og den justerede langtidsplan udarbejdes et  
                        budget, som udsendes til afdelingsbestyrelsens godkendelse.  
                        Den enkelte afdelingsbestyrelse har også mulighed for at ønske et budgetmøde,  
                        hvis dette skønnes nødvendigt.  
 
 
                         Bestyrelsen godkendte forretningsgangen  
                          
 
Ad 7 Orientering om virksomhedens drift 

A. Igangværende og kommende renoveringsprojekter / byggesager 
 
         Se oversigt. 

                                 
 
B. Meddelelser 
         De kommunale styringsdialogmøder har fundet sted. I Københavns  
         Kommune har man dog siden fusionen valgt ikke at afholde denne type  
         møde med Almenbos to københavnerafdelinger.  
         I forbindelse med styringsdialogen med Ballerup Kommune er  
         administrationen blevet oplyst, at direktørens indkomst fremadrettet skal      
         fremgå af regnskaberne for på den måde at skabe transparens.  
     
 
        Administrationen er overgået til forsikringsselskabet Projektor pr. 1. 
        januar 2023. Forsikringsmægleren er fortsat fra Bækmark & Kvist.  
        AKB bibeholder Gjensidige, da de efter udbud forsat var de billigste.  
 
        Samkøringen af afdeling Bispebjerg Bakke, Nordre Munkegård og  
        Kronprinsessegade evalueres fortsat. Indtil videre kører det fint. 



 

 
    

 
        Det er efterhånden svært at skaffe mandskab til ejendomskontorerne. I  
        forbindelse med jobopslag får vi kun få kvalificerede ansøgninger. Som en  
        løsning på problemet har vi i flere tilfælde i stedet ansat afløsere i  
        tidsbegrænsede stillinger for at afprøve hvorvidt en fast stilling kan komme  
        på tale.  
        Lige nu har enkelte afdelinger ubesatte stillinger. 

                          
 

C.    Status på Almenbos økonomi  
Årets negative afkast er på ca. – 6 mio. kr. som er blevet rentefordelt i afde-
lingerne. Afkastet har været forbi revisor, er godkendt og bogført og klar til 
regnskaberne. Et endeligt resultat er dog ikke  fastlagt.  
  
 

                                                                                                                                                                            
Ad. 8             Evt. 
                       
                      Repræsentanter fra bestyrelsen  har deltaget i et møde i 9. kreds under emnet  
                      biodiversitet.  
                       
                      I forbindelse med projektet omkring ny hjemmeside har InCom meddelt, at selve  
                      opsætningen tidligst kan igangsættes i april måned 2023.  
 
 
 
 
 
                                                                                                                         
 
                                                                                                                           Møde slut kl. 19.00 
                       
                    Referatet er underskrevet digitalt af organisationsbestyrelsesformanden 
 
                                                                                                                                                                


